
Zápis z průběhu Valné hromady ČSJu dne 29/1/2011 
přítomní dle prezenčních listin 

 

1. Valnou hromadu ČSJu zahájil předseda ČSJu J. Dolejš 

2. Předseda ČSJu J. Dolejš seznámil Valnou hromadu s usnesením pléna ČSJu ze dne 

16/12/2010, kterým byla jmenována mandátová komise ve složení Karel Dvořák, 

Roman Šimsa a Jiří Vele. Valná hromada toto usnesení akceptovala všemi hlasy.  

3. Předseda ČSJu J. Dolejš navrhnul Valné hromadě toto složení pracovního 

předsednictva: Miroslav Bartel, Václav Červín, Pavel Volek a Michal Vachun. Valná 

hromada tento návrh akceptovala aklamací.  Místo předsedy svazu Jiřího Dolejše  

v pracovním předsednictvu vyplývá z čl. 10 odst. 5 automaticky. 

4. Předseda ČSJu J. Dolejš navrhnul Valné hromadě toto složení volební komise: Věra 

Pelantová, Alena Mairichová, Klára Štefániková. Valná hromada tento návrh 

akceptovala aklamací. 

5. Předseda ČSJu J. Dolejš navrhnul Valné hromadě toto složení návrhové komise: 

Marek Nádvorník, Jiří Pálka, Jan Kolda a Karel Toufar. Valná hromada tento návrh 

akceptovala aklamací. 

6. Předseda ČSJu J. Dolejš navrhnul Valné hromada rovněž aklamací akceptovala návrh 

volebního a jednacího řádu. 

7. Předseda ČSJu J. Dolejš navrhnul Valné hromadě tento návrh programu, který byl 

akceptovatelný aklamací: 

a) schválení jednacího řádu 

b) schválení volebního řádu 

c) Zprávu činnosti svazu za uplynulé volební období 

d) Zprávu o hospodaření svazu za uplynulé volební období 

e) Hodnocení reprezentace 

f) Zprávu kontrolní komise 

g) Diskuze ke zprávě 

h) Zpráva mandátové komise 

i) uvedení do síně slávy 

j) vyhlášení oddílů roku 2010 

k) Změny stanov, zdůvodnění, diskuze ke změnám 

l) presentace kandidátů na volené funkce 

m) volby 

n) zpráva volební komise 

o) případné opakování voleb 

p) zpráva návrhové komise 

q) závěr 

8. Předseda ČSJu J. Dolejš přednesl zprávu o činnosti svazu za uplynulé volební období.  

9. Místopředseda ČSJu  M. Bartel přednesl zprávu o hospodaření svazu za uplynulé 

volební období.   

10. Svazový trenér M. Vachun přednesl hodnocení reprezentace ČR za uplynulé volební 

období.   

11. Předseda kontrolní komise ČSJu Z. Frenštátský přednesl zprávu o činnosti kontrolní 

komise za uplynulé volební období.   

12. Dále proběhla diskuze k předneseným zprávám: 

a) J. Letošník (SKP Jičín) vystoupil se 3 náměty: 

1. časový režim práce sekretariátu 

 Generální sekretář ČSJu zopakoval časový režim sekretariátu, 

kdy jsou stanoveny 2 úřední dny pro styk s veřejností (úterý a 



čtvrtek) s tím, že návštěvy mimo tyto dny jsou možné po 

předchozí telefonické dohodě 

2. zpochybnil finanční úspory, které vyplynuly z reorganizace práce 

sekretariátu. Uvedl, že v roce 2006 byly roční mzdové náklady 

sekretariátu 1.864.000 Kč, což je méně, nežli 2,5 mil uvedených ve 

zprávě M. Bartela 

 M. Bartel upozornil, že uváděl částku 2,0 mil, která ale obnáší 

veškeré náklady na chod sekretariátu tedy i nájmy, energie, 

telefony atp. 

 J. Dolejš potvrdil správnost údajů prezentovaných M. Bartelem.  

3. přehodnocení dotací poskytovaných ČSJu pořadatelům mistrovských 

soutěží 

 M. Bartel odpověděl, že si je vědom toho, že dotační částky 

pořadatelům mistrovských soutěží jsou nízké a předpokládá, že 

v roce 2011 bude navýšena. ČSJu chce podmínky mistrovských 

soutěží nastavit tak, aby pořádání mistrovských soutěží nebylo 

pro pořadatele finančně ztrátové.  

b) V rámce diskuze přednesl M. Haška zprávu o činnosti komise ju-jutsu. 

c) p. Janeček (JC Domažlice) – upozornil na problematiku žákovských soutěží 

Českého poháru. Vyzval ČSJu ke krokům, které by zrychlily a zpružnily 

soutěže Českého poháru. Dal rovněž ke zvážení zavedení sankcí pro ty oddíly, 

které již přihlášené závodníky ze soutěže včas neodhlásí, pokud se rozhodnou 

anebo jsou donuceni na soutěž nejet. 

 M. Bartel upozornil, že systém ČP je zaveden teprve od r. 2009 

a přes řadu přínosů systému ČP si uvědomuje i problémy 

spojené s těmito soutěžemi. ČSJu se snaží o zkvalitnění tím, že 

požaduje větší počet žíněnek na soutěži, možnost vážení 

v několika časech, zavedení elektronických přihlášek. ČSJu se 

bude této problematice i nadále věnovat. 

d) J. Novák (předseda pardubického KSJu) upozornil na problémy, které vznikají 

v důsledku současné situace ČSTV. Servis, který KSJu krajskému sdružení 

ČSTV dosud neplatil, bude muset v budoucnu platit a zeptal se, jestli ČSJu 

zvažuje příspěvky krajským svazům na pokrytí těchto nákladů. 

 J. Dolejš odpověděl, že tato problematika bude úkolem pro 

výkonný výbor. Zatím ale není jasné, jak kauza ČSTV skončí. 

e) P. Rabas (MSK Karviná) vyjádřil, návaznosti na příspěvek p. Janečka 

kategorický nesouhlas s jakýmkoli pokutováním oddílů za neúčast 

v žákovských kategoriích. 

 Sportovní ředitel R. Kalous upozornil na nutnost informování o 

absencí již přihlášených závodníků a to z důvodu naplánování 

soutěže. Generální sekretář P. Volek doplnil, že případné 

pokutování by se týkalo pouze neomluvených neúčastí. 

f) V návaznosti na příspěvky týkajících se soutěží ČP vystoupil J. Švec (SKKP 

Brno), který upozornil na nutnost pořádání kvalitních soutěží, u kterých nelze 

předpokládat zahájení v 10:00 a konec v 15:00. Jakožto pořadatel ČP 

informoval o zlepšení organizace soutěže ČP Brno 2010 v porovnání se soutěží 

v roce 2009. Soutěž pořádali na 7 žíněnkách a časově rozdělili vážení. Uzavřel, 

že není možné očekávat kvalitní soutěže bez dostatečné konkurence 

závodníků. 



 J. Dolejš poděkoval SKKP Brno za velmi dobře 

zorganizovanou soutěž. 

g) D. Brůžek (JK Jablonec nad Nisou) reagoval na současnou situaci ČSTV. 

Domnívá se, že při předpokládaném rušení krajských sdružení ČSTV budou 

zvýšeny dotace pro ČSJu a chtěl vědět, jestli má ČSJu připravený klíč pro 

rozdělování těchto vyšších dotací. 

 J. Dolejš odpověděl, že tato otázka předjímá budoucnost, když 

zatím není jasné, jak kauza ČSTV a SAZKA skončí. 

V současné době dotace z ČSTV (Sazky) do klubů jsou na 

úrovni cca. 40Kč/rok/sportovce.   

h) Z. Kasík (Sokol Vršovice) upozornil na časté změny pravidel i systému 

organizování žákovských soutěží. Domnívá se, že není potřeba automaticky 

ihned přebírat pravidla a nařízení EJU, která se týkají soutěží mládeže. 

Pravidla mládežnických soutěží bychom si měli přizpůsobit tak, aby 

vyhovovaly nám. 

 J. Dolejš odpověděl, že pro kategorie dorostu jsme povinni 

změny pravidel EJU/IJF okamžitě přebírat. Současná pravidla 

pro žákovské kategorie jsou výsledkem delšího procesu, 

pravidla byla plénem řádně projednána a schválena.   

i) L. Černý (SK Frýdek-Místek) navrhuje, aby licenční známky ve výši 300 Kč 

byly povinné pouze pro ty, kteří se účastní celorepublikových soutěží. Pro ty, 

kteří se účastní pouze krajských soutěží, by měly být známky ve výši 100 Kč a 

pro ty, kteří nesoutěží pouze ve výši 20 Kč.  

 M. Bartel upozornil na skutečnost, že současný systém 

nastavení licenčních známek se příliš neliší od navrhovaného. 

Naopak současný systém nevyžaduje od těch, kteří se neúčastní 

soutěží, školení, zvyšování technických stupňů atp., žádné 

poplatky.  

j) P. Rabas (MSK Karviná) navázal na L. Černého a doporučil snížení ceny 

licenční známky pro žáky. 

 J. Dolejš informoval, že problematikou licenčních známek se 

bude zaobírat plénum ČSJu.  

k)  Vzhledem k tomu, že se přes opakované výzvy předsedy svazu J. Dolejše 

nikdo další nepřihlásil do diskuze, byla diskuze ukončena. 

13. Zprávu mandátové komise přednesl její člen J. Vele. Z pozvaných 238 delegátů 

s hlasem rozhodujícím se Valné hromady ČSJu 2011 zúčastnilo 127 delegátů.  

Prohlásil Valnou hromadu za usnášeníschopnou v souladu se čl.10 odst. 4 Stanov 

ČSJu. Konstatoval, že nadpoloviční většina je 64 hlasů a dvoutřetinová většina 

požadovaná pro případnou změnu stanov je podle čl. 10. oddst. 4 Stanov ČSJu 85 

hlasů.  

14. Uvedení do síně slávy 

a) Na úvod této části uctila Valná hromada pietní minutou ticha památku těch 

členů ČSJu, kteří v předchozím období zemřeli. 

b) v rámci valné hromady bylo do síně slávy ČSJu, po V. Kocmanovi, který byl 

veden již v roce 2009, uvedeno dalších 28 historicky nejúspěšnějších judistů 

ČR.  

15. Poté byly vyhlášeny nejúspěšnější oddíly roku 2010 ve všech kategoriích. 

16. Následovalo vystoupení místopředsedy IJF p. Vladimíra Bárty. Ve svém vystoupení 

pozdravil delegáty valné hromady a poděkoval ČSJu za dobrou práci. J. Dolejšovi, M. 

Vachunovi aj. Letošníkovi odevzdal dárky od prezidenta IJF p. M. Vizera. 



17. Změny stanov – návrhy společně se zdůvodněním návrhů a názor pléna ČSJu na tyto 

návrh četl po jednom generální sekretář P. Volek. 

a) Článek 10 - VALNÁ HROMADA 

odst. 1 

Nejvyšším orgánem ČSJu, O.s.,je valná hromada, která se koná vždy 

v tom roce, kdy se konají letní olympijské hry. Den a místo stanoví 

výkonný výbor dva měsíce předem a zašle o tom písemnou informaci 

svým členům. 

Valná hromada je tvořena zástupci všech řádných členů. 

Tento článek nebyl schválen v poměru 10 pro návrh, 17 se zdrželo, 100 proti 

návrhu 

 

b) Článek 10 - VALNÁ HROMADA 

odst. 1 a) 

z každého oddílu a klubu se muže zúčastnit 1 delegát s hlasem 

rozhodujícím. Oddíly a kluby, které mají své družstvo v Extralize, I: lize 

mužů a dorostenecké lize v roce konání valné hromady, dále pak vítězný 

oddíl nebo klub z  mistrovství ČR družstev žen a mistrovství ČR družstev 

dorostenek, které bezprostředně předchází konání valné hromady, mohou 

navíc vyslat jednoho delegáta s hlasem rozhodujícím za každé družstvo.  

Delegát s hlasem rozhodujícím musí být starší 18ti let. 

 

Po přečtení tohoto návrhu vystoupil K. Toufar a v souladu s čl. 10 odst. 6 

Stanov požádal Valnou hromadu o schválení projednání následujícího návrhu: 

Článek 10 - VALNÁ HROMADA 

odst. 1 a) 

Z každého oddílu a klubu se muže zúčastnit 1 delegát s hlasem 

rozhodujícím.  

Delegát s hlasem rozhodujícím musí být starší 18ti let. 

 

Valná hromada aklamací projednání tohoto návrhu schválila poměrem 115 pro, 

12 proti, zdržel se 1. 

 

Valná hromada zamítla změnu tohoto článku v souladu s čl. 10. odst. 4 Stanov 

ČSJu poměrem: Pro 67, proti 43, zdržel se 8 

 

Dále valná hromada zamítla původní návrh na změnu tohoto článku v souladu s 

čl. 10. odst. 4 Stanov ČSJu poměrem: Pro 56, proti 71, zdržel se 0.  

 

c) Článek 12 - VOLBY 

odst.  4 

Pokud žádný z kandidátů nezíská nadpoloviční většinu, koná se druhé 

kolo, ve kterém kandidují 2 kandidáti s největším počtem hlasu. Ve 

druhém kole je zvolen kandidát s vyšším počtem hlasu.  

Pokud by i ve druhém kole došlo k rovnosti hlasu, přihlíží se k výsledkům 

prvního kola a rozhoduje celkový součtu hlasů získaných v obou kolech. 

Pokud by celkový součet hlasů získaných v obou kolech byl stejný, 

rozhodne valná hromada o termínu nové volby.  

 

Valná hromada schválila změnu tohoto článku 125 hlasy. 



 

 

d) Článek 13 – PLÉNUM    

Orgánem, který rozhoduje o důležitých záležitostech a úpravě předpisů 

(kromě stanov) je plénum. 

Plénum tvoří všichni členové výkonného výboru ČSJu, o.s., a předsedové 

všech KSJu. 

Plénum se schází dvakrát za rok. Při jednání pléna mají všichni jeho 

členové hlas rozhodující. 

V případě nepřítomnosti předsedy KSJu je na jednání pléna zastoupen 

voleným místopředsedou KSJu, který má hlas rozhodující. 

 

Valná hromada schválila změnu tohoto článku 115 hlasy. 

 

 

e) článek 19 - APARÁT ČSJu, O.s. 

čl. 4. Generální sekretář svazu a svazový trenér mají smlouvu na dobu 

určitou a to na volební 4-leté období. 

 

Valná hromada zamítla změnu tohoto článku poměrem:  Pro 6, proti 117, 

zdržel se 4. 

 

 

f) článek 20  - KRAJSKÉ SVAZY JUDA (KSJu) 

čl. 2. Volby členů se provádí na valné hromadě příslušného kraje podle 

stejných zásad jako valná hromada ČSJu, o.s. Volby musí proběhnout 

před valnou hromadou ČSJu, o.s. ne dříve nežli 11 měsíců a ne později 

nežli 2 měsíce před konáním valné hromady ČSJu. 

 

Po přečtení tohoto návrhu vystoupil generální sekretář P. Volek a v souladu 

s čl. 10 odst. 6 Stanov požádal Valnou hromadu o schválení projednání 

následujícího návrhu: 

 

článek 20  - KRAJSKÉ SVAZY JUDA (KSJu) 

čl. 2. Volby členů se provádí na valné hromadě příslušného kraje podle 

stejných zásad jako valná hromada ČSJu, o.s. Volby musí proběhnout 

před valnou hromadou ČSJu, o.s. ne dříve nežli 5 měsíců a ne později 

nežli 2 měsíce před konáním valné hromady ČSJu. 

 

Valná hromada aklamací projednání tohoto návrhu schválila. 

Valná hromada schválila změnu tohoto ve smyslu návrhu generálního sekretáře 

P. Volka a to 110 hlasy.  

Valná hromada zamítla změnu tohoto článku ve smyslu původně předloženého 

návrhu. 

 

g) V návaznosti na výše uvedenou změnu upozornil Z. Kasík (Sokol Vršovice) na 

nutnost následující změny stanov: 

Článek 10 - VALNÁ HROMADA 

odst. 1 



Nejvyšším orgánem ČSJu, O.s.,je valná hromada, která se koná 1x za 

čtyři roky. Den a místo stanoví výkonný výbor minimálně pět měsíců 

předem a zašle o tom písemnou informaci svým členům. 

Valná hromada je tvořena zástupci všech řádných členů. 

 

Projednání tohoto článku bylo Valnou hromadou aklamací schváleno a 

následně byla změna tohoto článku schválena 99 hlasy pro návrh. 

 

Po výzvě předsedy svazu J. Dolejše na případné předložení dalších návrhů na 

změnu stanov byla tato část ukončena. 

 

18. Prezentace kandidátů na jednotlivé volené funkce 

Generální sekretář P. Volek seznámil Valnou hromadu s následujícím: 

V  souladu s ustanovením čl. 12 odst. 2 stanov ČSJu projednal výkonný výbor na 

svém zasedání dne 18/1/2011 kandidáty, kteří byli navrženi do voleb na pozici 

předsedy. místopředsedů a předsedy kontrolní komise. Výkonný výbor podává valné 

hromadě návrh na volbu takto: 

Předseda ČSJu (1 kandidát):  

Jiří Dolejš - JC Plzeň, současný předseda ČSJu 

– návrh plzeňského KSJu, JC Plzeň, podpora VH jihočeského KSJu 

1. místopředseda ČSJu (1 kandidát):  

Miroslav Bartel - JC Olomouc, současný 1. místopředseda ČSJu 

- návrh plzeňského KSJu, JC Plzeň, podpora VH jihočeského KSJu 

místopředseda pro reprezentaci (2 kandidáti):  

Václav Červín - SJ Litoměřice, současný místopředseda pro reprezentaci  

- návrh plzeňského KSJu, ústeckého KSJu, SJ Liroměřice, JC Plzeň, 

podpora VH jihočeského KSJu 

Petr Smolík - TJ Štola Praha 

- návrh ing. Kryštofa Kulky z JC Štola Praha 

Předseda kontrolní komise (2 kandidáti):  

Jan Kolda - Tatan Prachatice, současný předseda jihočeského KSJu 

- návrh jihočeského KSJu 

Petr Rabas - MSK Karviná 

- návrh MSK Karviná 

Další navrhovaní kandidáti svoji kandidaturu odmítli. 

 

Po přečtení tohoto usnesení výkonného výboru vystoupil kandidát na předsedu 

kontrolní komise P. Rabas a vzdal se kandidatury. 

Následovali prezentace jednotlivých kandidátů na volené funkce. 

Po výzvě generálního sekretáře P. Volka na případné předložení dalších návrhů na 

kandidáty na volené funkce byla tato část ukončena. 

19. Generální sekretář P. Volek vysvětlil způsob zaškrtávání volebních lístků a vyzval 

k volbě.  

20. Členka volební komise V. Pelantová seznámila Valnou hromadu s následujícími 

výsledky voleb: 

Předseda ČSJu – zvolen Jiří Dolejš 90 hlasy 

1. místopředseda ČSJu – zvolen Miroslav Bartel 105 hlasy 

místopředseda ČSJu pro reprezentaci – nezvolen žádný kandidát  

Václav Červín – 59 hlasů 

Petr Smolík – 59 hlasů 



Předseda kontrolní komise – zvolen Jan Kolda 108 hlasy 

21. Generální sekretář P. Volek oznámil konání 2. kola voleb na místo místopředsedy 

ČSJu pro reprezentaci, vysvětlil způsob zaškrtávání volebních lístků a vyzval k volbě  

22. Členka volební komise V. Pelantová seznámila Valnou hromadu s následujícími 

výsledky 2. kola voleb: 

23. místopředseda ČSJu pro reprezentaci – zvolen Petr Smolík 59 hlasy 

s tím, že 2. kandidát Václav Červín získal ve 2. kole 45 hlasů 

 

24. Člen návrhové komise K. Toufar předložil valné hromadě tento návrh usnesení: 

Valná hromada bere na vědomí zprávu mandátové komise, podle které se Valné 

hromady Českého svazu juda, která se konala dne 29/1/2011, zúčastnilo 127 delegátů 

z 238 pozvaných. 

 

Valná hromada bere na vědomí zprávu předsedy ČSJu J. Dolejše o činnosti svazu za 

uplynulé volební období.  

 

Valná hromada bere na vědomí zprávu Z. Frenštátského o činnosti kontrolní komise za 

uplynulé volební období.   

 

Valná hromada schvaluje zprávu místopředsedy ČSJu  M. Bartela  o hospodaření 

svazu za uplynulé volební období.   

 

Valná hromada schvaluje následující změny ve stanovách Českého svazu juda: 

 

Článek 10 - VALNÁ HROMADA 

odst. 1 

Nejvyšším orgánem ČSJu, O.s.,je valná hromada, která se koná 1x za čtyři 

roky. Den a místo stanoví výkonný výbor minimálně pět měsíců předem a 

zašle o tom písemnou informaci svým členům. 

Valná hromada je tvořena zástupci všech řádných členů. 

 

Článek 12 - VOLBY 

odst.  4 

Pokud žádný z kandidátů nezíská nadpoloviční většinu, koná se druhé kolo, ve 

kterém kandidují 2 kandidáti s největším počtem hlasu. Ve druhém kole je 

zvolen kandidát s vyšším počtem hlasu.  

Pokud by i ve druhém kole došlo k rovnosti hlasu, přihlíží se k výsledkům 

prvního kola a rozhoduje celkový součtu hlasů získaných v obou kolech. 

Pokud by celkový součet hlasů získaných v obou kolech byl stejný, rozhodne 

valná hromada o termínu nové volby.  

 

Článek 13 – PLÉNUM    

Orgánem, který rozhoduje o důležitých záležitostech a úpravě předpisů (kromě 

stanov) je plénum. 

Plénum tvoří všichni členové výkonného výboru ČSJu, o.s., a předsedové 

všech KSJu. 

Plénum se schází dvakrát za rok. Při jednání pléna mají všichni jeho členové 

hlas rozhodující. 

V případě nepřítomnosti předsedy KSJu je na jednání pléna zastoupen 

voleným místopředsedou KSJu, který má hlas rozhodující. 



 

Článek 20  - KRAJSKÉ SVAZY JUDA (KSJu) 

čl. 2. Volby členů se provádí na valné hromadě příslušného kraje podle 

stejných zásad jako valná hromada ČSJu, o.s. Volby musí proběhnout před 

valnou hromadou ČSJu, o.s. ne dříve nežli 5 měsíců a ne později nežli 2 

měsíce před konáním valné hromady ČSJu. 

 

Valná hromada ukládá výkonnému výboru ČSJu vstoupit do jednání s novým  

orgánem vznikajícím v důsledku situace v SAZCE s kontaktem na vládní struktury pro 

zabezpečení sportu v ČR. 

 

Valná hromada aklamací toto usnesení přijala. 

 

25. Nově zvolený předseda ČSJu J. Dolejš poděkoval delegátům valné hromady za účast a 

popřál jim mnoho elánu do další práce. Tímto jednání valné hromady ČSJu ukončil.  

 

 

 

Zapsal: 

Pavel Volek  

generální sekretář ČSJu  

 


